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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 11 jan. 1954
*’s Morgens te 11 uur aangevangen en ‘s middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Beel, Beyen, De Bruijn, Cals,
Luns, Mansholt (bij de punten 2a – 2e en 3 – 10), Staf, Suurhoff, Van Thiel, Witte en Zijlstra
(afwezig zijn de Ministers Donker, Kernkamp en Van de Kieft).

Tevens is aanwezig (bij punt 16) Staatssecretaris Veldkamp.
Secretaris: J. Middelburg.

1a. Notulen van de vergadering van 28/29 December 1953
1°. Punt 15, Naturalisatie van Indonesiërs en niet-Indonesiërs (vreemdelingen) in Indonesië woonachtig
Minister Luns merkt op, dat hij bezwaar heeft gemaakt tegen naturalisatie van Indonesiërs, die in
dienst van het Gouvernement van Nieuw-Guinea zijn.
- - -

2. Ingekomen stukken en mededelingen
- - -
Voor de punten 2b t/m 2f zie Middagvergadering.

3. Buitenlands beleid
- - -
d. Verhouding tot Indonesië
Minister Luns deelt mede, dat Van Bylandt zich tot de Indonesische Regering heeft gewend in
verband met perscampagnes tegen Nederland naar aanleiding van de arrestaties van een aantal
Nederlanders. De Indonesische Procureur-Generaal heeft aan de pers verzocht zich ter zake te
matigen.
- - -

Middagvergadering

2. Ingekomen stukken en mededelingen
- - -
e. Ondertekening van financiële regeling met Indonesië (Zie notulen MR d.d. 4 Januari 1954, punt 3c. #Zie
ook notulen MR 18/1/54, punt 3c.)
De Minister-President deelt mede, dat men er op ambtelijk niveau in geslaagd is een overeenkomst te
ontwerpen, waarmede verschillende financiële zaken, welke tussen Nederland en Indonesië nog
niet tot een oplossing waren gebracht, thans een afsluiting zouden kunnen vinden. Het is de
bedoeling, dat de Indonesische Minister van Financiën Ong Eng Die en spreker als Minister van
Financiën a.i. de ontwerp-overeenkomst de volgende dag paraferen. Het betreffen hier o.a. in de
pensioensector vorderingen van Indonesië en Nederland, welke tegen elkaar worden afgewogen,
waarbij nog een bedrag van drie ton ten bate van Nederland zal komen, evenals een bedrag van
ruim een ton in de KNIL-sector. Voorts gaat de overeenkomst over een vordering van Indonesië
op de Nederlandse Purchasing Commission in New York en over een vordering met betrekking
tot de KLM. Tevens wordt een regeling getroffen betreffende de overdracht van een KNIL-
kazerne, waaromtrent van Nederlandse zijde een bod is gedaan van f.775.000 tegenover een
Indonesische vraag van f.2 mln. Vervolgens is er de kwestie van de AOOR-uitkering; hieromtrent
is indertijd op een Unie-Ministersconferentie besloten de kosten hiervan gelijkelijk over Nederland
en Indonesië te verdelen zolang het Uniehof over het hieromtrent bestaande geschil geen
uitspraak heeft gedaan. Aangezien bij de behandeling van dit geschil in het Uniehof de stemmen
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staakten en nog geen verdere voortgang aan deze procedure is gegeven, loopt de afspraak van de
Ministersconferentie nog door. Een bezwaar is echter, dat ook de AOOR-regeling (met haar
verlengstuk de extremistenregeling) nog na 1950 doorloopt. Spreker acht het bezwaarlijk, dat
Nederland bijdraagt in de kosten van uitkeringen voor ongevallen, die zich na de
souvereiniteitsoverdracht in Indonesië voordoen. Een en ander heeft er toe geleid, dat wordt
voorgesteld de zaak te splitsen, waarbij Nederland alleen de kosten zal betalen van Nederlanders,
die tot 1 Januari 1950 recht op schadevergoeding hebben gekregen. Omtrent de
rehabilitatieuitkering is onzerzijds voorgesteld, dat de kosten gelijk over Nederland en Indonesië
zouden worden verdeeld; de onderhandelaars van Indonesië zijn accoord gegaan met betaling van
de helft, waarbij men er echter van uitgaat, dat de verplichtingen slechts in rupiah’s zouden gelden,
wat ze reeds tot 1/3 terugbrengt. Met het hieruit voortvloeiende bedrag van f.13 mln. zal het
bedrag van f.2000 mln., dat Nederland bij de RTC moest laten vallen, maar dat nog niet vol was,
worden gecompleteerd. Vervolgens is er de kwestie van de afloop van de schuldvorderingen,
waaromtrent van Nederlandse zijde een bedrag van f.18 mln. is genoemd. Verwacht wordt, dat als
spreker bij de uiteindelijke ondertekening tot f.20 mln. wil gaan, men van Indonesische zijde dit
zal aanvaarden. Tenslotte heeft spreker voorgesteld thans ook de kwestie van het kopen door
Indonesië van de inbeslaggenomen wapens van de Blitar en de Talisse af te doen, aangezien deze
zaak anders nog lang zou kunnen blijven slepen. Het is sprekers bedoeling, dat het bedrag van
ruim f.1 mln. gelijk met deze overeenkomst door Indonesië zal worden vereffend.

Minister Luns is van oordeel, dat als langer wordt gewacht, de Indonesische eisen
steeds hoger zullen worden. Spreker is daarom van oordeel, dat de overeenkomst zal moeten
worden getekend. Minister Staf kan de zaak niet geheel beoordelen, maar is het met Minister Luns
eens; Nederland heeft in Indonesië nog zoveel grotere belangen. Minister Zijlstra is van mening,
dat het saldo ten gunste van Indonesië ad. F.34 mln. moet worden afgewogen tegen politieke
factoren o.a. dat Ong Eng Die met dit succes naar Indonesië terugkeert. Aangezien Nederland in
een dwangpositie is, gelooft spreker dat de overeenkomst toch moet worden getekend. De
Minister-President wijst er op, dat het grootste bedrag van het saldo de f.20 mln. is voor overdracht
van de schuldvorderingen; spreker is geneigd te stellen, dat dit bedrag voor de Regering de
volstrekte limiet is.

Minister Luns acht het wenselijk de overeenkomst summier in de Kamer te
brengen, nadat hierover eerst in de Indonesische Commissie is gesproken.

De Minister-President stelt voor er in beginsel mede accoord te gaan, dat  hij de
ontwerp-overeenkomst parafeert. De Raad verklaart zich hiermede accoord.
- - -


